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В работе проведена статистическая оценка изменения денежно-кре-
дитной политики в условиях перехода экономики России к росту. Стати-
стическая оценка данных изменений позволяет выявить причинно-след-
ственные связи и механизмы финансового регулирования. В связи с этим 
проведен анализ динамики денежной массы, структуры денежной базы и 
денежной массы, определены направления использования международных 
резервов. Дана оценка результатов проведения Банком России стабилиза-
ционных мер, направленных на снижение темпов инфляции и укрепление 
курса рубля.

Ключевые слова: денежная база, денежная масса, денежно-кредитная 
политика, международные резервы, инфляция, ключевая ставка, курс рубля, 
регулирование, стабилизация.

ГЛАВНАЯ ТЕМА НОМЕРА «ТЕНДЕНЦИИ ДЕНЕЖНО-КРЕДИТНОЙ  
ПОЛИТИКИ ГОСУДАРСТВ: СЕГМЕНТЫ И ПЕРСПЕКТИВЫ»

GLEBKOVA I.YU. CURRENT TENDENCIES OF THE MONEY AND CREDIT POLICY 
RATIOS OF THE BANK OF RUSSIA

The paper presents a statistical assessment of changes in monetary policy in the con-
ditions of transition of the Russian economy to growth. The statistical evaluation of these 
changes allows to reveal cause-and-effect relations and mechanisms of financial regula-
tion. Statistical evaluation of the data changes, it is possible to identify causal relation-
ships and mechanisms of financial regulation. In this regard, the analysis of the dynamics 
of money supply structure of the monetary base and the money supply, defined the direc-
tions of foreign exchange reserves. The article uses data in comparison with other coun-
tries of the world. The estimation results of the Bank of Russia of stabilization measures 
aimed at reducing inflation and strengthening of the ruble.

Keywords: monetary base, money supply, monetary policy, foreign reserves, inflation 
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